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Bemutatkozás
Berkesi Tímea vagyok, a BME Építészmérnöki Karának negyedéves hallgatója.

Hódmezővásárhelyen szüle�em 2003.06.22-én, lakóhelyem is Vásárhely, illetve tanulmányaimat is i�
folyta�am. A Kertvárosi Katolikus Általános Iskolában, majd a Bethlen Gábor Református
Gimnáziumban emelt angol tagozaton tanultam. Már a gimnáziumi éveim ala� fontos volt számomra
a közösség szervezés, így több ilyen jellegű program szervezésében, ezek segítésében részt ve�em.
Tanulmányaim melle� kiemelt szerepet kapo� az életemben a sport, nyolc éven keresztül
versenyszinten vízilabdáztam. Ennek köszönhetően nagyon közel áll hozzám a csapatmunka és
mindig fontos értéket képviselt számomra a közös célok kitűzése és ezek megvalósítása.
2021-ben nyertem felvételt a BME Építészmérnöki Karára, már a kezdetektől fogva nagy lelkesedéssel
vágtam bele az egyetemi évekbe, mind tanulmányi, mind közéleti téren igyekeztem szerepet vállalni,
ezáltal hamar magával ragado� az i�eni légkör. A Képviseletbe először 2022. szeptemberében adtam
le a jelentkezésemet, ezt követően pedig mandátumos Képviselőként a Hallgatói csoportokkal
foglalkoztam, fél év elteltével pedig bizalmat kaptam a Gazdasági referensi pozíció betöltésére is. A
2023-as ciklusban is a gazdasági terüle�el foglalkoztam, emelle� március óta az elnöki felkérést
követően alelnöki feladatokat is ellá�am. A gazdasági területen sikerült biztos alapokra helyezni a
Képviseletből kivesze� tudást, ezzel párhuzamosan pedig felülvizsgálni a kereteink felosztását és a
tudatos gazdálkodással, illetve a szponzorációs támogatások segítségével önfenntartó rendezvényeket
létrehozni. Alelnökként főként a csapat szervezésével foglalkoztam, illetve a Képviselők
ösztöndíjának osztási elvére dolgoztam ki egy koncepciót, ami még jelenleg is futó projekt; ennek
befejezését elnöki feladatkörben is szeretném szorgalmazni.
Úgy érzem, az elmúlt két évben sikerült átlátnom a Képviselet működését és kellő tapasztalat áll
mögö�em az elnöki feladatkör betöltéséhez.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Az elmúlt időszak értékelése
A 2023-as ciklust tapasztalt referensi gárdával indíto�uk, illetve minimális változások történtek a
felelősi pozíciókban is. Ez teret ado� a kísérletezés melle� annak is, hogy vissza tudjuk hozni a stabil
területi tudást, amit többek közt sikerült bizonyítanunk a Hallgatói Képviseletek közö�
megszerveze� tudásfelmérőn is ahol a Képviselet második helyezést ért el.
A bizo�ságok felülvizsgálata és ezek működésének újradefiniálása nagyban hozzájárult a hatékony
munkavégzéshez. A bizo�sági munkának köszönhetően nagyobb projektek is végbe tudtak menni,
néhányat kiemelve: mintatanterv felülvizsgálata és ennek közzététele, tanulmányi ösztöndíj homogén
hallgatói csoportjainak felülvizsgálata, rendezvények gazdasági szervezésének felülvizsgálata, stb.
A fél évvel ezelő�i elnökváltás hozo� egy új lendületet, ami nagyon pozitív hatással volt a HK-ra.
Tavasszal sikerült továbbvinni az előző időszakban beve� jó működési mintákat és továbbfejleszteni
ezeket.
Az időszak legjelentősebb eseménye egyetemi szinten a rektorválasztás kérdésköre volt. Azt
gondolom, ebben a folyamatban energiát nem kímélve állt helyt a HÖK rendszer, viszont a hallgatók
felé nem sikerült kellő mennyiségű információt elju�atni. Ez rendkívül tanulságos időszak volt, és azt
gondolom kijelölte számunkra a képviselés azon részét amiben fejlődnünk kell.
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A tavaszi időszakban a csapat egységét is sikerült erősíteni, viszont a nyílt kommunikáció és a közös
felelősségtudat kialakításában még mindig előfordultak hiányosságok. Ezeket a hiányosságokat
igyekeztünk pótolni, főként elnökségi odafigyeléssel és koordinálással, azonban a jövőben a
Képviselet aktív jelenlétét is megköveteli az ebben való fejlődés.
A jelenleg kialakult hirtelen elnöki döntés a tisztújítással kapcsolatban váratlanul érte a Képviseletet,
hiszen a sűrű tavaszi, majd a kissé szabadabb nyári időszak után már mindannyian vártuk, hogy újult
erővel, biztos alapokkal kezdjük meg a ciklust. A nehéz szituáció ellenére viszont azt gondolom,
Képviseleti szinten sikerült jól megfogalmazni, hogy miért alakulhato� ki a jelen helyzet és őszintén
remélem, hogy le tudjuk vonni a kellő tanulságokat és ebből építkezni tovább.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Célok, elképzelések

A legfőbb feladatnak a hallgatókkal való kommunikáció fejlesztését tartom, mind a döntéshozások
kommunikációjában, mind a felmerülő kérdések minél alaposabb és pontosabb megválaszolásában.
Kiemelkedően fontosnak tartom, hogy a hallgatói véleményeket minél hatékonyabban tudjuk
becsatornázni és továbbítani az oktatók felé. Szeretném, ha ezt közös Képviseleti célként tudnánk
megfogalmazni és ennek érdekében egymást segítve, támogatva tevékenykednénk, ugyanis a jó
csapatmunkát elengedhetetlennek tartom a hatékony működéshez. Fontosnak gondolom, hogy a
Képviselők amelle�, hogy a saját területükön elmélyednek, más területeket is átlássanak. Nem elég,
hogy külön-külön tevékenykedünk a hallgatókért, a teljes sikerességhez arra is szükség van, hogy egy
csapatként tegyünk értük.
Azt gondolom jelenleg nagyon sokszínűek a Képviselők, más-más szemléleteket hoznak, ami
nagyban hozzájárul ahhoz, hogy minél több hallgatói álláspont képviselve lehessen. Viszont ezzel jár
egyfajta nehézség is, hiszen a különböző értékrendeket és véleményeket sokszor nehezen tudjuk
összehangolni. Ezért is szeretném szorgalmazni továbbra is az aktív bizo�sági működéseket
kiegészülve rendszeres stratégiai bizo�ságokkal. Emelle� szeretném ha több olyan platformot
tudnánk biztosítani a hallgatóknak is ahol el tudják mondani a véleményünket, elsősorban fórumok
és kérdőívek formájában.
A jelenlegi jó kapcsolatot a Kari vezetéssel mindenképpen szeretném megőrizni és új vezetés esetén is
fenntartani ezt. Ezt a kapcsolatot elengedhetetlen tartom ahhoz, hogy Karunk továbbra is
kiemelkedően tudjon teljesíteni és fejlődni. Mindemelle� a tanév egyik fontos eseménye lesz a
dékánválasztás, amely nagyban meghatározza majd, milyen irányba indul tovább Karunk. Ebben a
Képviseletnek is kiemelten fontos szerepe van, hiszen minden kari hallgató véleményét kell
képviselnünk a kérdéskörben.
A következő időszak egyik kihívása lesz még, hogy több poszton is váltás következik a Tisztújítást
követően, ebben a kérdésben az egész Képviselet kiemelt figyelmére szükség lesz. Szeretném tovább
erősíteni a Képviselőkben a felelősségtudatot és az egymásba fektete� bizalmukat, hogy ezek a
cserélődések gond nélkül történjenek meg. Ennek fontos eszköze az utánpótlás megfelelő nevelése,
hogy az alapvető HK-s értékrend, illetve az építő kritika befogadásának és megfogalmazásának
készsége minél hamarabb kialakuljon a Képviselőkben.
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Vezetőség
Az előző időszakban már sikerült belelátnom a vezetőségi működésbe. Alapvetően a két alelnökös
rendszert tartom ideálisnak, hiszen bár több konfliktussal járhat, mégis jobban szétoszthatóak a
feladatok és ha mindenkinek megfelelő szerepe van az elnökségben, akkor jelentősen megkönnyíti
mind az elnök, mind a Képviselet feladatait. Az idei időszakban ennek ellenére egy alelnököt, Csende
Réka Viktóriát szeretném felkérni. Ennek oka elsősorban a helyzet hirtelenségéből fakad, illetve
remélem a különböző karakterbeli jellemzőink és a ke�őnk közö�i maximális bizalom a Képviselőkre
is jó hatással lesz. Az átmenet nélküli elnök váltást követő rövid időszakban, amint a teendők
rutinszerűvé válnak és a Képviselők megtalálják helyüket az új helyzetben, szeretnék felkérni egy
második alelnököt is a ciklus hátralevő részére.
Vezetőségi szinten még fontos feladatnak tartom a Képviseleti ösztöndíjjal való foglalkozást, úgy
gondolom ennek minél objektívebb és tisztább bírálati elveinek meghatározása motiválóan hatnak a
Képviselőkre. Így ezt a megkezde� projektet mindenképpen szeretném befejezni.

Oktatási terület
A terület újdonsága, hogy az elmúlt időben bekerült a kérvénybírálás az oktatási referens
feladatkörébe. Azt gondolom, hogy a pozíció ilyen jellegű kibővítése pozítívan értékelhető, a hallgatói
levelek megválaszolása így sokkal hatékonyabb tud lenni és hamarabb kapha�ak biztos visszajelzést
a hallgatók a leado� kérvényekkel kapcsolatban. Az elmúlt időszakban sajnos voltak kérdéskörök
amikben nem tudtuk érvényesíteni maradéktalanul a hallgatói érdekeket, emögö� nem a referens
mulasztása, hanem sokkal összete�ebb, oktatói kapacitást érintő problémák álltak. Köztudo�, hogy
az oktatóink elég nehéz helyzetben vannak, hiszen sajnos közel sem kapják meg azokat a feltételeket,
amik egy felsőoktatási rendszerben elvárhatóak lennének. Erre a helyzetre tekinte�el kell lennünk,
viszont ezzel párhuzamosan fejlődnünk is kell abban, hogy a lehető legkevesebb olyan helyzet
alakuljon ki emia�, ami hátrányosan érinti a hallgatókat. Azt gondolom ezt folyamatos
kommunikációval az oktatók felé és a hallgatói vélemények gyakoribb becsatornázásával tudjuk
elérni. Ebből fakadóan a következő időszak egyik legfontosabb projektjének gondolom az új
osztatlanos specializációk és a mesterképzések kiértékelést, illetve az új mintatantervvel kapcsolatos
hallgatói vélemények begyűjtését.
A kari kötelező és kötelezően választható tantárgyak tantárgyi adatlapjainak átláthatóbb rendszerbe
történő átvezetése is a következő időszakban fog befejeződni, a Kari vezetéssel együ�működve eddig
ezt egy sikeres projektnek gondolom. Ugyanakkor kifejeze�en fontos lesz, hogy ezek a hallgatók
számára is átláthatóan kerüljenek felvezetésre a megfelelő platformokra, ebben továbbra is minden
segítséget biztosítunk. Ezen a területen kiemeltnek gondolom a bizo�sági működést, hiszen ez az a
terület, amiben minden Képviselőnek szüksége van alapvető tudásra.

Pályázati terület
A tanulmányi ösztöndíj osztásához is a specializációknak megfelelően alakíto�uk ki a homogén
hallgatói csoportokat, így ilyen szempontból is fontos ezek vizsgálata.
Az ösztöndíjhoz kapcsolódóan visszatérő kérdés, hogy kevesebb hallgató részesüljön magasabb
ösztöndíjban, vagy több hallgató részesüljön, és ennek következtében alacsonyabb legyen az ösztöndíj
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maximális összege. Ezzel kapcsolatban is szeretném, ha el tudnánk indítani egy felmérést, amit egy
hallgatói kérdőív, illetve egy esetleges fórum keretein belül valósíthatunk meg, ahol minden hallgató
el tudja mondani ezzel kapcsolatban a véleményét, szerinte milyen szempontokat kellene figyelembe
vennünk a lehető legigazságosabb osztás érdekében.
Az elmúlt évekre jellemző a szakmai ösztöndíjak kihasználatlansága, véleményem szerint ez a
képzésünk különlegességéből is fakad, hiszen a többi kartól nagyrészt különböző jellegű
tevékenységeket folytatunk. Fontos eleme ennek a felülvizsgálatnak az oktatók bevonása, de emelle�
szívesen fogadjuk a hallgatói javaslatokat is. Ez ugyan egy hosszabb távú folyamat, de reális
elképzelésnek tartom, hogyha ezeket az ösztöndíjakat jobban össze tudjuk hangolni a kari
sajátosságokkal akkor a pályázási kedv is növekvő tendenciát fog mutatni.

Szociális terület
A szociális terület rendkívül sokrétű, a referensnél összpontosul mind a Külső/Egyetemi Bizo�sági
munka, mind a hallgatókkal való kommunikáció, mind pedig a Hallgatói Szociális Bizo�ság vezetése.
Az elmúlt időszakok tapasztalatai során felmerült az igény a terület megosztására, így elindult egy
kísérleti rendszer, miszerint a Hallgatói Szociális Bizo�ság vezető személye különüljön el a
referenstől, annak érdekében, hogy a területen minél hatékonyabb lehessen a munkavégzés és
ugyanakkora figyelmet kaphasson a Bizo�ság vezetése és az egyetemi feladatok ellátása. Ennek az
esetleges új pozíciónak a bevezetése elő� fontosnak tartom, hogy megfelelő alapossággal kielemezzük
az előző időszakot a Képviselet és a Bizo�ság tagjai szempontjából is. Ez az előkészíte� és több körös
közös gondolkodás szükséges ahhoz, hogy alapos érvek mentén jól átgondolt döntést tudjunk hozni
ebben a kérdéskörben, a hosszútávú területi fejlődés elősegítésére.

Gazdasági terület
A hallgatók ugyan csak közvetve találkozhatnak ezzel a terüle�el, viszont azt gondolom nagyon
fontos szerepet tölt be. A Kari lapjaink, rendezvényeink illetve az egyetemen keresztül intéze�
öntevékeny köri nyomtatások is ennek köszönhetően valósulhatnak meg.
A terület elég kötö� keretek közö� működik, de a szponzorációs terület fellendülésével eltudtunk
indulni egy szabadabb gazdálkodás felé. A már említe� önfenntartó rendezvények a hosszú távú
minőségi rendezvényszervezés alapját képezik. Ezek teszik lehetővé, hogy a magas infláció ellenére is
a nagyobb rendezvényeinket (Gólyatábor, Kari tábor, Gólyabál stb.) elérhető áron tudjuk biztosítani a
hallgatóknak. Ezen értékek megtartása melle� fontosnak tartom, hogy még átláthatóbban működjön a
terület, és a legtöbb Képviselő tudjon releváns véleményt formálni az i� zajló folyamatokról.

Kollégiumi terület
Ez a terület rengeteg teret ad arra, hogy közvetlen módon akár apróbb erőfeszítésekkel javítsuk a
hallgatói létet. Az elmúlt időszakban a tisztasági festés után elkészültek a hirdető felületek, ezek
esztétikailag és funkcionálisan is jó megoldásnak bizonyulnak. Az ehhez hasonló kisebb projekteket
mindenképpen szeretném szorgalmazni, hiszen a külső erőforrások hiányában is fontosnak tartom,
hogy élhető körülmények legyenek biztosítva a kollégisták számára. Az előző őszi időszaktól
kezdődően az Értékesítés és Szolgáltató Igazgatóság kérésére átgondolásra került kollégiumi felvételi
csoportok megosztása is. Az ezzel kapcsolatos hallgatói vélemények felmérésének és a rendszer

5



kiértékelésének is meg kell történnie, hogy ezen javaslatok mentén folytatódhasson a kollégiumi
férőhelyosztás átgondolása.
A kollégiumi osztás jelenleg teljesen a referens kezében van, szeretném ha i� is meg tudna valósulni a
munkamegosztás és a csapatmunka. Az idei őszi osztásnál ez már kis léptékben elkezdődö�, a
későbbiekben ennek folytatásaként hatékonyabbnak tartanám, ha a kollégiumi osztást egy erre kijelölt
bizo�ság végezné közösen a referens koordinálásával.

Külügy
A terület hallgatókhoz legközelebb álló része az Erasmus+ tanulmányi mobilitás. Erre az évek során
megnő� az érdeklődés, egyre többen adták le a pályázatot. Ezzel párhuzamosan a pályázatok bírálása
is időszakról időszakra gördülékenyebben ment a Nemzetközi Kapcsolatok Igazgatósággal való
szoros együ�működésnek köszönhetően. Ezt szeretném a jövőben is fenntartani.
A mobilitáson való részvétel nagyobb elérhetősége érdekében az elmúlt időszakban le� kialakítva a
mobilitási ablak - amely egy olyan félév a mintatantervben amikor ajánlo� a mobilitás megvalósítása,
mivel a kint teljesíte� tárgyakat a mobilitásban résztvevő hallgató i�hon el tudja fogadtatni. A
tanévben először lesznek olyan hallgatók, akik ebben a rendszerben utaznak ki, kiemelten fontosnak
tartom a mobilitási ablak mintatantervbe való zökkenőmentes beillesztését, ehhez úgy gondolom
szorosan együ� kell működnünk a kiutazó hallgatókkal, észrevételeiket megfelelően kell
becsatornáznunk az oktatóknak és a kari vezetésnek.
A Külügyi Testület működésével kapcsolatban elindult egy javuló tendencia, valamint a külföldi
hallgatók elérésében is sikerült fejlődnünk. Ezt jó lehetőségnek tartom arra, hogy közelebb hozzuk a
külföldi és a magyar hallgatóinkat, illetve a külföldi hallgatók számára is egyfajta közéletet tudjunk
kialakítani.

Közélet és rendezvények
Az Építészmérnöki Karon működő közéletet továbbra is kiemelkedőnek tartom és a Képvisele�el
elsődleges célunk, hogy ez ne veszítsen a színvonalából. A kari hallgatók mind aktívan hozzájárulnak
ehhez és a belőlük szerveződő hallgatói csoportok és testületek áldozatos munkáját igyekszünk
segíteni. A jól működő közélethez elengedhetetlennek tartom az odafigyelést és a hagyományok
megőrzése melle� a kreativitás is fontos szempont. Az elmúlt időszakban érzékelhető, hogy nagyobb
az érdeklődés az újító jellegű öntevékeny köri megmozdulásokra. Úgy gondolom, ezt fontos
figyelembe vennünk és a jól bevált programok melle� erre is ösztönöznünk kell az öntevékeny
köröket és szakkollégiumokat.
Szeretném külön kiemelni a hallgatói rendezvényeinket, hiszen nagy részét teszik ki a tanévnek.
Ezekkel kapcsolatban minden alkalommal igyekszünk visszajelzéseket begyűjteni, ezek felhasználása
viszont nem mindig kellő hatékonysággal történik meg, vagy sokszor nem jut el az információ a
következő főszervezőhöz. Ez mind a hagyományőrző mind a nagyobb kreativitást igénylő
rendezvényeknél is egy fontos támpont lehetne, így szeretném szorgalmazni ezek átláthatóbb
rendszerbe foglalását, ezzel egyfajta főszervezői tudástárat kialakítva.
Közel áll a szívemhez a Rendezvény Csoport, hiszen én is több rendezvény szervezésében ve�em
részt. Azt gondolom az elmúlt időszak nagy cserélődése ellenére erős közösség alakult ki a
testületben, amelynek megőrzése elsődleges szempont kell legyen a jövőben is.
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PR és kommunikáció
A terület elsődleges célját -hogy minden információt továbbítsunk a hallgatók felé - sikerült
teljesítenünk, viszont a hallgatói elérések száma az algoritmusok okán nem volt maradéktalanul
sikeres. Az arculati sablonok megújítása egy jó kiindulási pont volt a jövőre nézve, viszont a közzéte�
hírek rendszerezése és ezek struktúráltabb megjelenítése még megoldandó feladat. A honlapon úgy
gondolom, ez a fajta rendszereze�ség viszonylag átláthatóan valósul meg, viszont a jövőben i� is
szükség lesz egy átfogó felülvizsgálatra, amelyben nagy szerepet játszana a hallgatói visszajelzések
kiértékelése.
Jelenleg úgy gondolom, a külsős partnerek kommunikációjában élen járunk és a Kari vezetéssel is
gördülékeny a híráramlás, ezt a jövőben is szeretném megtartani, illetve a transzparenciát segítő
kérdőívek kitöltésében is nagyon számítok a területen tevékenykedőkre.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Összegzés

Az előző időszak történéseinek sorozata és az ezek mia� meghozo� döntések az idei ciklussal
kapcsolatban váratlan helyzetbe sodorta a Képviseletet, de fontos, hogy ne a döntés hirtelensége
mia�i érzések legyenek azok amik befolyásolnak minket, hanem bizalommal tudjuk a jövőbe
tekinteni. Azt gondolom a helyzethez képest sikerült Képviseleti szinten jól kezelnünk a szituációt, és
leszűrnünk a tanulságokat. Kétségtelen, hogy nehéz időszak áll elő�ünk, hiszen a területi
cserélődések is jelentősek lesznek. Viszont bízom a Képviselőkben és abban, hogy olyan reális közös
célokat tudunk kitűzni amelyekben mindenki megtudja találni a szerepét és a motivációját.
Az elnöki feladatkörrel kapcsolatban vannak bennem kétségek, de azt gondolom, ha a Képviselőktől
megkapom a kellő tenni akarást, támogatás és bizalmat a fenti célokkal kapcsolatban akkor, nagyot
tudunk előre lépni a fejlődés irányába. Emelle� pedig egy olyan csapatot tudunk kialakítani ahol a
közös gondolkodás, a kritika befogadása és a nyílt kommunikáció alapvetései a közös
érdekképviseletnek.

Bízom benne, hogy a fent leírtak elnyerik a Hallgatói Képviselet egyetértését, bizalmát, illetve
magukénak tudják érezni a vázolt elképzeléseimet. Mivel több közel múltbeli és jelenlegi Képviselő is
segíte� a pályázat megírásában, így remélem fokozo�an érvényesülni tudnak a közös elképzelések,
szeretnék mindannyiótoknak köszönetet mondani, hogy segíte�etek a pályázat megírásában,
véleményezésében.

Azt gondolom a hallgatókért való kollektív tevékenykedés erősíti a Képviselet csapat dinamikáját,
illetve a jó csapatdinamika erősíti a hallgatók eredményes érdekképviseletét.
Ezért számítok a Képviselők nyito�ságára és arra, hogy egyenlően vegyék ki a részüket a fejlődéshez
szükséges folyamatokban.
—------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Berkesi Tímea
2024.09.15.

7


